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Slovo starosty

Milí Běchovičáci,

V Životě Běchovic 10/2012 najdete:

Co už každý nezná, je historie její rekonstrukce a zákulisí 
současnosti, kdy je celý objekt pronajat obchodní 
společnosti SAOS, s. r. o.. 

Stará pošta prošla nezáviděníhodnou etapou své 
existence zejména v dobách socialismu a v prvních 
porevolučních letech. Na sklonku 90.  let pak zastupitelé 
rozhodli nemovitost pronajmout s cílem zachránit objekt 
v podobě, jaký byl znám z dobových fotografií. Již 
zmíněná firma SAOS nabídla postupnou realizaci 
projektu MČ s tím, že si peníze vložené do rekonstrukce 
tzv. odbydlí.

Musím přiznat, že i já jsem zapomněl, jak vypadala Stará 
pošta v roce 1998, kdy se o ní začal starat nový nájemce. 
Připomněly mi to fotografie. Byla v žalostném stavu. Od 
doby začátku rekonstrukce před 14 lety se podařilo 
mnoho dobrého. Mnoho se toho ale také nestihlo tak, jak 
bylo naplánováno. Zastupitelé již v průběhu minulého 
volebního období stav Staré pošty kritizovali a v 
posledních dvou letech věc došla ještě dále. Bylo 
uznáno, že současný nájemce nemá dostatek kapitálové 
síly k realizaci potřebných rekonstrukčních prací, aby věc 
dotáhl tzv. do zdárného konce. Vyvolali jsme tedy jednání 
o ukončení nájemní smlouvy a mohu prozradit, že po 
téměř dvou letech jednání se blížíme ke zdárnému konci. 

ALE…

Nájemní smlouva uzavřená v roce 1998 je pro městskou 
část téměř nevypověditelná a případný soudní spor by se 
pravděpodobně vlekl roky, navíc s nejistým koncem. 
Společnými jednáními jsme dospěli ke kompromisnímu 
řešení. Na výsledné podobě dohody se již pracuje a do 
jara příštího roku by mohla být Stará Pošta opět v naší 
plné správě.

Běchovická Václavská zábava 
se blíží...více na str. 13

první podzimní slovo starosty začnu 
informací, která se týká samotného 
srdce naší městské části. Objekt 
číslo popisné 1 – tedy Starou poštu,
zná asi každý z nás. 

Pokračování na str.2

Den zdraví a Loučení s prázdninami se velice vydařil...
více na str. 12

Brzy také Běchovická drakiáda
více na str. 14
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Slovo starosty, Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČŽivot Běchovic

ZASTUPITELSTVO, RADA, ÚŘAD MČ

Cílem celého jednání a snahy získat Starou poštu zpět z 
nájemního vztahu je zejména dokončení její rekonstrukce 
a využití posledních možností získat dotace na její opravu 
z Evropských fondů. Naším vzorem pro budoucí podobu 
celého objektu Staré pošty je například areál zámeckého 
pivovaru v Dolních Počernicích, nebo areál v blízkosti 
Chvalské tvrze v Horních Počernicích. 
Stejně jako všude je třeba dodat, že nic není zadarmo a i 
odstoupení od nájemní smlouvy bude třeba refundovat. O 
celém záměru budete v dalších číslech ŽB podrobně 
informováni.

V závěru svého slova nesmím zapomenout na již tradiční 
pozvánky na kulturně-společenské akce. 

6. října nezapomeňte navštívit Václavskou zábavu v 
Sokolovně ve Sportovním centru Běchovice. K poslechu 
a tanci hraje kapela Emoce. 7. října Vás pozvu na 
Běchovickou drakiádu na tradiční místo na kopci Tábor 
nad bývalým statkem v Běchovicích 1. V měsíci listopadu 
pak rozhodně nevynechejte lampiónový průvod jako 
jemnou připomínku lampiónové nostalgie z let minulých. 
Na všechny akce najdete pozvánky právě v tomto čísle 
ŽB.

Přeji všem příjemný konec babího léta.

Pokračování Slova starosty ze str.1

Ondřej Martan
Váš starosta

INFORMACE z jednání Rady MČ Praha - Běchovice 
 
na svém 47. jednání dne 29.8.2012 RMČ mimo jiné projednala: 

· uzavření smlouvy o nájmu bytové jednotky v nemovitosti č.p. 575,  
· smlouvu o spolupráci v rámci výstavby skladového zázemí v SCB s vlastníkem pozemku 

parc.č 495 v k.ú. Běchovice  
· dohodu o vypořádání kupní ceny za pozemky parc.č. 410 a 411 v k.ú. Běchovice pod 

bytovými domy č.p. 274 a 275 s Bytovým družstvem  

· smlouvu o nájmu nebytových prostor v nemovitosti č.p. 3,  
· smlouvu o napojení objektu Úřadu městské části Praha - Běchovice na poplachový 

monitorovací systém hl.m.Prahy  

· dohodu o skončení nájmu části pozemku parc.č. 316 o výměře 964 m² zapsaného na LV 
587 pro k.ú. Běchovice  

· vyvěšení záměru na nájem části pozemku parc.č. 1433 zapsaného na LV 587 pro k.ú. 
Běchovice  

· poskytnutí finančního daru  
· dodatek ke smlouvě o nájmu a provozování SANK ze dne 29.6.2007 
· stanovení zásad při vyvěšování záměrů o nakládání s nemovitým majetkem na úřední 

desku 

· realizaci veřejných zakázek na výběr zhotovitele v souladu s usnesením RMČ č. 
21/16/11 ze dne 11.5.2011 

· schválení termínu 11. zasedání ZMČ Praha -Běchovice 
· souhlas se zněním dopisu Svazu městských částí hlavního města Prahy primátorovi hl. 

m. Prahy a zastupitelům HMP 
· finanční dar na zakoupení učebních pomůcek žákům ZŠ Praha - Běchovice 

Pokračování na str.3
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Mgr. Jitka Šnajdrová
ÚMČ Praha - Běchovice

Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČ

Pokračování ze str.2

KONTEJNERY NA BIOODPAD

ŘÍJEN               13. 10. 2012 (sobota) 

LISTOPAD       10. 11. 2012 (sobota) 

                          24. 11. 2012 (sobota)   

stanoviště: Za Poštovskou zahradou

Do Říčan x Václava Kovaříka

Co patří do kontejneru na bioodpad?

Rozhodně ANO: zahradní odpad - listí, větve

Kamila Dömeová
ÚMČ 

Žádáme o dodržování pořádku v bezprostředním okolí 
kontejnerů. Případné dotazy zodpoví Kamila Dömeová 
na tel. č. 281 028 616,
e-mailové adrese: kamila.domeova@praha-bechovice.cz.

na svém 48. jednání dne 12.9.2012 RMČ mimo jiné projednala: 

· úpravu rozpočtu MČ Praha-Běchovice na rok 2012 
· nákup příslušenství k zahradnímu traktoru JOHN DEERE 
· výměnu linolea za dlažbu v bytě č. 4 v domě č.p. 252  
· stanoviska ke změně ÚPSÚ HMP č. Z1733 na žádost společnosti Forest Golf Resort 

Praha a.s. k podpoře projektu Výstavba golfového hřiště Praha - Klánovice 

· výpověď smlouvy o poskytování strážních a bezpečnostních služeb 
· vyjádření k PD pro ÚR "SOKP 511 Běchovice-D1 - Stavba protihlukové stěny Běchovice" 
· souhlasné stanovisko k projektové dokumentaci na stavbu "Přístřešek pro automobily ke 

stávajícímu rodinnému domu" na pozemku parc.č. 132/21 v k.ú. Běchovice  

· souhlas s napojením svodu dešťové vody do přípojky dešťové kanalizace na pozemku 
parc.č. 210/1 v k.ú. Běchovice  

· změny zřizovacích listin příspěvkových organizací zřízených Městskou částí Praha - 
Běchovice  

· vyjádření k projektové dokumentaci "SKOP STAVBA 511 BĚCHOVICE - D1" Aktualizace 
2012  pro územní řízení k žádosti společnosti DIPO spol s r.o. 

· schválení dokumentů "Politika bezpečnosti informací" a "Dlouhodobé řízení ISVS" ve 
smyslu zákona č. 365/2000 Sb. 

· realizaci veřejné zakázky na výběr poskytovatele úvěru 
· schválení programu 11. zasedání ZMČ Praha - Běchovice 
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Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČŽivot Běchovic

VELKOOBJEMOVÉ KONTERJNERY

Říjen           6.10. 2012 (sobota)
Listopad   10.11. 2012 (sobota)
Prosinec     1.12. 2012 (sobota)

stanoviště:                            Za Poštovskou zahradou

Do Říčan x Václava Kovaříka

Předpokládaná hodina zavezení je kolem dvanácté hodiny 
a po naplnění VOK proběhne výměna. Odvoz VOK 
bude po naplnění v sobotu v 16:00 hodin.

Co do velkoobjemového kontejneru (VOK) patří ?

Rozhodně ANO: starý nábytek - skříně, postele, stoly, 
židle, křesla, koberce, linolea, matrace, zdravotní keramika - 
umyvadla, záchody, staré sportovní náčiní, autosklo a kovo-
vé předměty

Co do velkoobjemového kontejneru (VOK) NEpatří ?

Rozhodně NE: stavební odpad, suť, pneumatiky, nebezpe-
čné odpady (např. autobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, 
motorové oleje a obaly od nich), odpad ze zahrady, 
elektrospotřebiče, televizory a PC monitory, počítače, 
lednice, mrazáky a sporáky

Kamila Dömeová
ÚMČ 

Žádáme o dodržování pořádku v bezprostředním okolí 
kontejnerů. Případné dotazy zodpoví Kamila Dömeová 
na tel. č. 281 028 616,
e-mailové adrese: kamila.domeova@praha-bechovice.cz.

ODBOR EKONOMICKÝ

Pokračování na str.5

§ sestavování a předkládání návrhu rozpočtu a správa schváleného rozpočtu, činnost správce 
rozpočtu 

§ odpovědnost za hospodaření s rozpočtovými prostředky  
§ navrhování rozpočtových opatření a odpovědnost za jejich realizaci 
§ odpovědnost za správnou implementaci právních a jiných norem s finančním dopadem v rámci 

rozpočtu 
§ správní řízení v oblasti správních a místních poplatků 
§ správní řízení v oblasti výherních hracích přístrojů 
§ oblast odpadového hospodářství - velkoobjemové kontejnery, biokontejnery 
§ účetní agenda MČ, činnost hlavního účetního 
§ daňová agenda MČ 
§ finanční plán 
§ výkaznictví 
§ ukládání pokut podle zákona HMP v oblasti své působnosti 

Představujeme Vám a blíže se seznamte
s našimi pracovníky na tomto odboru
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Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČ

§ příprava podkladů pro dotační žádosti a řízení, administrace dotačních žádostí a řízení, vedení 
centrální evidence dotací, finanční kontrola a výkaznictví v dotační oblasti  

§ inventarizace majetku z hlediska účetního 
§ inventarizace hmotného majetku MČ 
§ pokladna 
§ mzdová agenda a administrativa 
§ finanční kontrola hospodaření 
§ finanční kontrola smluvních vztahů 
§ kontrolní činnost realizace smluvních vztahů (plnění smluv) 
§ evidence a vymáhání pohledávek 
§ odvody MHMP 
§ analýza efektivnosti vynakládání finančních prostředků 
§ opatření k dosažení záměru rozpočtu a návrhy resp. realizace rozpočtových opatření podle 

zákona č. 218/2000 Sb. 
§ návrhy a předkládání strategických, rozvojových, racionalizačních a koncepčních záměrů v rámci 

své kompetence 
§ agenda nájemních smluv k majetku MČ, včetně spojené finanční agendy 
§ administrace centrální evidence smluv MČ 
§ administrace centrální evidence objednávek MČ 
§ agenda datových schránek 
§ agenda CzechPoint, ověřování 
§ archivace v oblasti působnosti 
§ agenda výboru finančního 
§ agenda výboru kontrolního 
§ agenda komise bytové a správy majetku  
§ příprava podkladů, materiálů a usnesení pro ZMČ a RMČ 
§ plnění a kontrola plnění usnesení ZMČ a RMČ v oblasti působnosti 
§ plnění úkolů zadaných starostou MČ a tajemníkem 

Pokračování ze str.4

Zlatuše Saitzová 
hlavní účetní,  
tajemník finanční komise 

· mzdová agenda 
 a administrativa 

· daňová agenda MČ 

· účetní agenda MČ, 
 činnost hlavního účetního 

Margita Jíšová 
finanční referent odboru 
ekonomického, člen 
kontrolní komise 

· pokladna -hlavní činnosti, 
hospodářská činnost 
(nájmy, pronájmy) 

· evidence majetku 

· evidence a úhrady 
a vystavování faktur 

· správce místních poplatků 
(poplatky ze psů, zábory…) 

Kamila Dömeová 
pověřena vedením ekonomického  
odboru, člen komise pro výchovu 
a vzdělávání 

· smlouvy-byty, nebytové prosto- 
ry, pozemky-garáže, zahrádky 

· vyúčtování služeb spojených s  
užíváním bytů a  nebytů 

· CZECH POINT, ověřování 

· příprava podkladů, materiálů 
a usnesení pro ZMČ a RMČ 

· sestavování a předkládání 
návrhu rozpočtu a správa schvále- 
ného rozpočtu, činnost správce 
rozpočtu 

· navrhování rozpočtových opatření 
a odpovědnost za jejich realizaci 

· oblast odpadového hospodářství – 
velkoobjemové kontejnery, bio- 
kontejnery 
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Ohlédnutí za děním v BěchovicíchŽivot Běchovic

OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Není odvolání jako odvolání, aneb kde je 
hranice veřejného zájmu a obyčejného 

„šprajcu“?

Vážení občané,
před sepsáním tohoto článku jsem dlouho zvažoval, zda-li 
ho vůbec psát, a následně, zda-li ho uveřejnit. Jedná se 
dle mého názoru o velice citlivou tématiku mezilidských 
vztahů, o které je jakýkoli článek složité napsat bez toho, 
aby byl kýmkoli proti komukoli zneužitelný. Nicméně…
  V průběhu uplynulých 7 měsíců jsem učinil několik 
zásadních zjištění, o kterých si myslím, že byste měli být 
informováni. Jak jistě víte, městská část připravuje ve 
spolupráci s hlavním městem Prahou, a v několika 
případech i sama ve své režii, projekty, jež by měly zlepšit 
úroveň životního prostředí v naší městské  části. 
Primárně jde o rozsáhlé rekonstrukce ulic Českobrodská 
a Mladých Běchovic. S nimi je spjatá i rekonstrukce ulice 
Do Panenek. Výsledkem rekonstrukcí naplánovaných 
reálně investičně do roku 2013 měla být výměna povrchu 
Českobrodské na téměř celém katastru naší městské 
části, snížení nivelity v místech, kde je to možné, a s tím 
spjaté doprovodné úpravy zastávek MHD, přechodů pro 
chodce a krajnic. Písemně máme potvrzeno z Magistrátu 
hlavního města Prahy, že počítá s rekonstrukcí na rok 
2013 v celkovém objemu 95 milionů Kč. V čem je tedy 
háček?
  Stavba jako taková musí mít před započetím soutěže na 
zhotovitele hotové územní rozhodnutí (ÚR) a nejlépe i 
stavební povolení. Územní řízení  bylo zahájeno v první 
polovině tohoto roku a skutečně:  v průběhu prázdnin bylo 
územní rozhodnutí vydáno. Jaké bylo překvapení, když 
mi projektant sdělil, že se proti vydanému ÚR odvolalo 
„jakési občanské sdružení“ v Běchovicích – v té městské 
části, která rekonstrukci silnice požadovala. 
  Snažil jsem se zjistit podrobnosti a opravdu: proti 
rekonstrukci obou páteřních komunikací se odvolalo „o. s. 
Zdravé prostředí všem“ s předsedkyní paní Boženou 
Balíkovou a místopředsedou pane Pavlem Jarošem. 
Zjišťoval jsem i předmět odvolání. Zjednodušeně – padl 
požadavek na zpomalení odtokových vod z komunikace 
(komunikace se při rekonstrukci nijak dramaticky nemění, 
rozhodně ne ve svých plošných parametrech), zajištění 
protihlukových opatření po dobu rekonstrukce, a konečně 
zajištění opatření proti zvýšené prašnosti. Asi si o 
požadavcích uděláte obrázek sami. Člověk by si řekl, že 
to není nic zásadního. Jenže…
  „Protihluky“ a opatření proti prachu se standardně řeší v 
jiných – navazujících stupních projektové dokumentace. 
Nikdo si samozřejmě nepřeje, aby rekonstrukce prášila a 

hlučela nad míru únosnou. Někomu to ale vadí natolik, že 
bezprecedentně ohrozil realizaci rekonstrukce jako 
takové. Tím, že bylo podáno odvolání, které 
pravděpodobně bude několik měsíců ležet u odvolacího 
orgánu, dojde k tomu, že budou peníze určené na 
rekonstrukci Českobrodské přesunuty na jinou stavbu v 
hlavním městě. Nikdo pak nezaručí, že stejný objem 
prostředků budeme schopni získat i v letech dalších.
  Neuvážlivost odvolatelů, kteří vše jistě nemysleli ve 
zlém, nás může s největší pravděpodobností stát nejen 
peníze na rekonstrukci, ale minimálně další rok života 
okolo zdevastované Českobrodské. Nemohu se ubránit 
pocitu, že tito „reprezentanti veřejného zájmu“ mají 
zřejmě zkreslené představy o tom, co si lidé přejí a 
potřebují. Pouze tak škodí, a to tím nejjednodušším 
způsobem… o to více, že každý jejich krok nás stojí 
ohromné množství peněz a času, času tráveného v 
životním prostředí, které rozhodně není „zdravé pro 
všechny“.
  Dokončím svou myšlenku o podobných aktivitách. 
Osobně vítám jakoukoli podnětnou a věcnou připomínku 
k připravovaným záměrům hlavního města Prahy a naší 
městské části. Kdo ostatně jiný než občan Běchovic by 
měl tyto připomínky podávat. Rozlišujme však prosím, 
jakou připomínku dáváme k čemu a zda-li naše 
připomínka nepatří spíše do stavebního řízení než do 
řízení územního. Zda-li naše připomínka je skutečně 
prospěšná pro věc a není to jen dílčí záležitost, kterou lze 
vyřešit komunikací s vedením městské části. Osobně se 
mi líbilo například ústní jednání na stavebním úřadě 
Praha 21 o připravovaném dětském hřišti Pod 
Jeleňákem. Po více než dvouhodinovém nelehkém 
jednání byly sepsány smysluplné požadavky účastníků 
řízení na doplnění dokumentace, a celé setkání tak 
přispělo všem stranám účastným na řízení. Musím ale 
říci, že takových jednání mnoho nebylo.
   Výsledek letošních aktivit o. s. Zdravé prostředí všem? : 
Tři odvolání proti ÚR (zastávka ČD, rekonstrukce 
Českobrodské, rekonstrukce Mladých Běchovic) z více či 
méně diskutabilních důvodů. Reálně však mínus 20 
milionů Kč na první etapu výstavby zastávky ČD (peníze 
j iž měla MČ pro letošní rok odsouhlaseny 
zastupitelstvem HMP) a doufám, že ne mínus 95 milionů 
Kč na zásadní rekonstrukci Českobrodské ulice v roce 
příštím. Zmíněné prostředky (přes 100 milionů Kč) sama 
naše městská část nikdy neměla a nikdy ani mít nebude. 
Tímto způsobem se zásadních změn v našem životním 
prostředí v dohledné době rozhodně nedočkáme…

Ondřej Martan
starosta



Život Běchovic

strana  7

Ohlédnutí za děním v Běchovicích
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PROTIPOVODŇOVÁ OPATŘENÍ

Dne 13. září tohoto roku proběhlo na nové radnici v naší 
městské části představení projektu protipovodňových 
opatření. Po zhruba půlhodinové prezentaci projektu 
proběhla velice zajímavá diskuse, z níž vzešly i některé 
věcné podněty k zapracování do projektu jako takového. 
Projekt nyní míří do posuzovacího procesu EIA a k 
samotnému projednání územního a stavebního řízení 
dojde pravděpodobně na podzim příštího roku.

Současně s projednáváním EIA aktivně jednáme na 
ministerstvu životního prostředí o možnosti získání 
dotace na realizaci projektu. O výsledcích jednání budete 
nadále informováni.

Ondřej Martan
starosta

ŠPATNĚ PARKUJÍCÍ AUTA 
V BĚCHOVICÍCH

V minulém čísle zaujaly p. Jana Jecha fotografie špatně 
parkujících aut v areálu bytových domů. Uvádí, že 
podobná situace je v ulici K Táboru, kde je stále 
zaparkované auto tak, že jsou řidiči nuceni objíždět ho po 
chodníku a tím ohrožují děti procházející do školy. Jak 
dlouho tam ještě bude překážet a vytékat z něj provozní 
kapaliny na dlažbu?

redakce, děkuje za názor a příspěvek
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NOVÁ STŘECHA NA MŠ BERUŠKA

I poslední nerekonstruovaný dům čp. 307,308 v 
majetku Městské části Praha Běchovice, v němž 
sídlí soukromá MŠ Beruška, se dočkal nové 
střešní krytiny.

Ondřej Martan
starosta
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ZŠ A MŠ

ZŠ a MŠ

 ZAČAL NÁM NOVÝ ŠKOLNÍ ROK

Prázdniny  utekly  jako  voda  a  sotva  jsme  se  rozloučili  
s dětmi,  které  odcházely do školy, vítáme  nové.

Začalo krátké období slziček a stesku, které ale brzy 
vystřídá doba radosti, poznávání nových kamarádů a 
prostředí.

VÝCHOVA  A VZDĚLÁVÁNÍ

Vzdělávání přizpůsobujeme vývojovým potřebám dětí. 
Důležité je, aby prostředí v naší mateřské škole bylo 
vstřícné, podnětné, zajímavé a obsahově bohaté – 
výsledkem je spokojené dítě.

Naším cílem je :

ź rozvoj samostatných, zdravých a sebevědomých 
dětí

ź zajištění  kvalitního předškolního vzdělávání v 
rámci možností MŠ

ź individuální přístup k dítěti

ź rozvoj péče o děti se specifickými potřebami

ź zajištění stejné vzdělávací příležitosti všem 
dětem                                                                                                                 

Pracujeme podle RVP PV. Kromě předškolního 
vzdělávání nabízíme nadstandardní aktivity – angličtina 
pro nejmenší, aerobik, sportovní hry, keramika, jóga, 
zdravé pískání na flétnu, pravidelná návštěva solné 
jeskyně, 1-2x za měsíc kulturní akce v MŠ, návštěvy 
knihovny a DPS, noci s Andersenem, výlety, školky v 
přírodě, besídky pro rodiče, sportovní akce a další ve 
spolupráci se ZŠ A MČ Běchovice.

Stejně  jako  loni,  tak i tento rok budeme pokračovat v 
integraci, která byla pro chlapce velkým přínosem. 
Dokazují to, mimo jiné, pravidelné kontroly z SPC 
(speciálně pedagogické centrum).

Výchova a vzdělávání jsou uskutečňovány ve všech 
činnostech a situacích, které se vyskytnou v průběhu 
dne. Řízené a spontánní aktivity jsou v přirozené 
rovnováze. Záměrem je, aby dítě v rozsahu svých 
individuálních možností získalo fyzickou zdatnost, 
psychickou a sociální samostatnost a základy 
kompetencí důležitých pro jeho rozvoj a učení. Všechny 
činnosti obsahují prvky hry, tvořivosti, prožitkového 
učení, smyslového vnímání a relaxace.

Plně respektujeme individuální potřebu spánku dítěte. V 
oddělení nejstarších dětí máme možnost při odpočinku si 
dobrovolně prohlížet knížky na lehátku nebo si hrát na 
školu.

STRAVOVÁNÍ

Dětem je poskytována plnohodnotná a vyvážená strava 
dle platných předpisů. Pitný režim je zajištěn celodenně, 
děti si kdykoliv mohou dojít pro pití, lze i formou 
samoobsluhy. Mezi jídlem jsou dodržovány tříhodinové 
intervaly. Děti do jídla nikdy nenutíme, ale snažíme se, 
aby alespoň jídlo „ochutnaly“. Děti si svačinky připravují 
samy (určují si množství).

Paní kuchařky vaří výtečně, což se projevuje nejen na 
zájmu dětí, ale i rodičů a na jejich přání jsme na 
internetových stránkách  MŠ, v sekci „stravování“, 
zavedli podstránku s recepty.

Chtěla bych tímto poděkovat všem zaměstnancům MŠ 
Čtyřlístek za jejich kvalitní práci, která se projevuje 
vysokým zájmem rodičů a dětí o naši školku a zároveň 
popřát hodně sil a elánu do nového školního roku. Ať nám 
to klape dál……..

Radka Požárková

ředitelka MŠ Čtyřlístek  
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ź Školní rok se neodvolatelně rozjel na plno. Do školních 
lavic zasedlo 227 žáků, většina tříd má naplněnu 
kapacitu, a tak musíme zájemce, kteří nemají trvalé 
bydliště v Praze-Běchovicích, většinou odmítat. V 
první třídě jsme přivítali 26 prvňáčků. Učitelský sbor 
zůstal beze změn.

ź V průběhu prázdnin vyšla novelizace Vyhlášky 
454/2006 Sb. o základním vzdělávání ve znění 
256/2012 Sb. Ze změn, které se nejvíce dotknou 
rodičů, zmíním dvě. Nové znění umožňuje zrušit 
odpolední vyučování na 1. stupni, čehož jsme 
okamžitě využili a již hotové rozvrhy ku prospěchu 
žáků změnili. Za druhé je dětem před odpoledním 
vyučováním umožněno zůstat ve škole, přesný režim 
jsme rodičům vysvětlili na prvních třídních schůzkách. 
Připomínám jen, že v případě špatného počasí nebo 
mimořádných situací jsme tak činili i doposud. 

ź S velkými rozpaky jsem vzal na vědomí informaci o 
zrušení „pastelkovného“, příspěvku pro nákup 
školních pomůcek ve výši 800 Kč na prvňáčka. Změna 
pravidel nastala opět až v průběhu prázdnin, kdy už 
bylo vše nakoupeno a připraveno.  Z mého pohledu je 
to o to paradoxnější, že minulý rok proběhla i na naší 
škole poměrně důkladná kontrola čerpání těchto 
prostředků. Jsem ale rád, že tento případ má šťastný 
konec. Díky mimořádné dotaci zřizovatele ve výši 

ź 20 000 Kč jsme nemuseli od rodičů peníze vybírat. Vy, 
co máte doma školáka, jistě potvrdíte, že i tak jsou 
další výdaje docela vysoké.  Symbolický šek předal 
paní třídní učitelce Evě Horákové první školní den 
osobně pan starosta. Chtěl bych proto tímto 
poděkovat Radě městské části za rychlou a účinnou 
pomoc. Investice vložené do vzdělání našich dětí jsou 
velmi rozumně investované peníze.

Mgr. Jaroslav Svátek
ředitel školy

ŠKOLA V ZÁŘÍ

Náš Úřad navštívila dne 13. září 
"vzácná delegace".

Byly to děti ze školní družiny ZŠ Praha - Běchovice.
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foto (3x): paní vychovatelky ZŠ
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A JDE SE DO ŠKOLY

ZŠ a MŠ

Za letními prázdninami se pevně zavřely dveře a dokořán 
se otevřely dveře do školy. Pro některé běžná rutina, pro 
prvňáčky a jejich rodiče bezpochyby velká událost.

Letošních prvňáčků zasedlo v lavicích naší základní školy 
celkem 26. Spolu s nimi se vměstnali do první třídy rodiče 
a příbuzní dětí, kteří nemohli u tak důležité události 
chybět.Všechny přivítal nejenom pan ředitel a paní 
učitelka, ale také pan starosta. Kromě toho, že pan 
starosta našim dětem drží palce, aby všechno v pohodě 
zvládly, předal také první třídě finanční dar ve výši 20 000 
Kč.

Za finanční dar velmi děkujeme, protože nám pomohl 
vytrhnout trn z paty. Díky němu  jsme mohli bez většího 
zatížení peněženek rodičů pokrýt náklady spojené se 
zrušením pastelkovného.
 
Tak tedy - děkujeme pěkně.

Přejme našim prvňáčkům, ať se jim daří, ať se jim líbí, ať 
jim radost ve školních lavicích vydrží co nejdéle.

Eva Horáková
ZŠ Běchovice

foto (6x): Jan Jech
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Den zdraví a loučení s prázdninami 2012

Začátek září v Běchovicích již tradičně patří akci Den 
zdraví a loučení s prázdninami pro lidi všech věkových 
kategorií. Také v letošním roce byl připraven bohatý 
program pro děti, dospělé i seniory. Stejně jako v 
uplynulých letech akci finančně podpořila Městská část 
Praha – Běchovice, letos nově bylo hlavním 
organizátorem Centrum sociálních služeb Běchovice, a 
dalšími pořadateli Neposeda o.s. a SDH Běchovice. Po 
celé odpoledne byl k dispozici rozmanitý program. 

Pro děti i dospělé byly připraveny hry a soutěže s 
ekologickou tématikou – program zajistily firmy IPODEC-
ČISTÉ MĚSTO, a.s., a EKO-KOM. Prvně jmenovaná 
firma přistavila popelářský vůz na zemní plyn a zametač 
chodníků, druhá jmenovaná firma přijela se svým 
programem Tonda obal na cestách. Každý měl možnost 
zasoutěžit si v třídění odpadů a vyhrát zajímavou cenu.

Dětské řidičské průkazy vydávala a mobilní dětské 
dopravní hřiště také po celé odpoledne provozovala 
Městská policie, Útvar sociální prevence a Obvodní 
ředitelství Praha 14. Informace ze zákulisí: bylo vydáno 
zhruba 100 dětských průkazů a v Běchovicích jsou samé 
šikovné děti!

Dále byl po celé odpoledne v provozu zdravotní program a 
poradenství. Tuto část zajišťovali MUDr. Barbora 
Diepoltová z diabetologické ambulance v Klánovicích 
(měření glykemie, krevního tlaku), zdravotníci Českého 
červeného kříže Praha 9 (nácvik první pomoci, 
resuscitace) a přístroj k monitorování skladby lidského 
těla obsluhovala pracovnice Centra sociálních služeb 
Běchovice. Často poptávaná byla i denzitometrie, která 
se ale letos na program nedostala.

Další celoodpolední aktivitou byly soutěže rodin 
připravované pracovníky Neposeda, o.s., konané v rámci 
projektu podpořeného Fondem T-Mobile Patříme k sobě. 
Tři skupiny soutěží – ze života dítěte, ze života rodiče a ze 
života seniora -  si mohl vyzkoušet každý zájemce. Velký 
ohlas měla veřejná upoutávka a závod – slalom na vozíku, 
jíž se zúčastnili za MČ Praha – Běchovice pan starosta 
Martan, za CSSB pan Stromský, za veřejnost pan Bláha, 
za SDH pan Hrubý a další hasiči. Řečeno slovy pana 
starosty, toto by si měl vyzkoušet každý, není to tak 
jednoduché, jak to vypadá.

Tradičně měli návštěvníci možnost prohlédnout si 
techniku a vybavení SDH Běchovice, letos nově pak i 
záchranku soukromé firmy SOSAN. 

Rozmanité občerstvení (párky v rohlíku, langoše, 
hranolky, nealko pití aj.) zajistilo SDH Běchovice, doma 
napečené cukrovinky nabízelo Centrum sociálních služeb 
Běchovice, koláče z běchovické kavárny pracovníci 
Všude dobře, o.p.s., a točenou zmrzlinu zajistila paní 
Jaševová z cukrárny Fantazie v Horních Počernicích.

Skvělou atmosféru celému dni dodávaly tóny piana a 
saxofonu dua JAZZ VIKTORA KONTRUBENKA. V 
průběhu odpoledne zazněly melodie zahraničních autorů, 
jako například Blueberry Hills, Mack The Knife, Moonlight 
Serenade, Somethin´ Stupid nebo Summertime, ale i 
českých autorů, jako například Klobouk ve křoví nebo 
Život je jen náhoda.

Kromě soutěží byl připraven i program na pódiu. Po 
úvodním přivítání panem starostou Martanem a paní 
ředitelkou Zajacovou proběhla ukázka výcviku psů – 
agility BADAFA Klánovice, následoval trénink paměti, 
ukázka slídění kořisti loveckým psem, ukázka 
profesionálního yoyování, soutěž ve vlaštovkách, 
workshop tai chi a společné bubnování. Poslední dvě 
jmenované aktivity měly nebývalý úspěch, kruhu na tai chi 
se společně účastnili moderátor akce Petr Vich, pan 
starosta Martan, paní ředitelka Zajacová, pracovníci 
CSSB, děti, senioři, dospělí. Ne jinak tomu bylo u 
společného bubnování. Tzv. drum circle výborně vedl 
facilitátor Petr Šušor, kterému se podařilo skvěle zapojit 
nejen bubeníky, ale i přihlížející publikum. Dunění bubnů 
muselo být slyšet přes celé Běchovice. S díky za dobře 
zorganizovanou akci Petr Šušor zase odjel dál. Závěr 
odpoledne patřil už jen tónům jazzu.

Velmi děkuji všem spolupracovníkům a spolupracujícím 
organizacím, institucím a firmám za skvělé odpoledne u 
našich domů s pečovatelskou službou. Opět cituji – bylo to 
nádherné!

Fotografie z akce naleznete na str. 12

PhDr. Melanie Zajacová, ředitelka
tel.: 775 203 100, melanie@cssb.cz
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KULTURA - ohlédnutí

Den zdraví a loučení
s prázdninami
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Více fotografií naleznete na :
http://www.mladebechovice.cz/fotokronika/louceni_12/index.html
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KULTURA - pozvánky
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KulturaŽivot Běchovic

Sraz všech zúčastněných bude jako každoročně u bývalého úřadu městské části.
S sebou lampion! Stejně jako v loňském roce bude soutěž o nejlépe doma
vyrobený lampion. Teplé oblečení a dobrou náladu s sebou.



Knihovna Život Běchovic

strana  15

KNIHOVNA

Týden knihoven (1.-7. října)

Svaz knihovníků a informačních pracovníků ČR pořádá již 
16. ročník této celostátní akce na podporu četby a 
knihoven. V centru našeho zájmu jsou především naši 
uživatelé, ovšem letos pro každou cílovou skupinu 
připravíme jiný program. Cílem aktivit knihoven na 
podporu knih a čtenářství je nabídnout atraktivní využití 
volného času nejen novým čtenářům, ale pečovat hlavně 
o naše čtenáře stávající.

Co se bude dít u nás v Běchovicích?

INTERNET nejen  PRO SENIORY
pondělí 1. října a úterý 2.října, 10-12 hod.

Tatam je doba tlustých jízdních řádů a několika-
kilogramových telefonních seznamů.
Přijďte si do knihovny vyzkoušet, jak vyhledat potřebné 
informace na internetu.
Veřejný internet je v knihovně k dispozici všem občanům. 
Rádi poradíme i těm, kdo nemají zkušenosti s ovládáním 
počítače a s vyhledáváním na internetu.

PODZIMNÍ RUČNÍ PRÁCE PRO PŘEDŠKOLÁKY A 
JEJICH RODIČE
úterý 2. října. a čtvrtek 4. října 16-18 hod.

Pojďte si chvilku odpočinout do tepla naší knihovny, 
vyrobte si svoji pohádkovou postavičku.

SPOLEČNÉ ČTENÍ, tentokrát věnované Jiřímu 
TRNKOVI, pro školní děti v dopoledních hodinách, termín 
bude upřesněn po dohodě se ZŠ.

SOUTĚŽ
Každoročně byla v týdnu knihoven zahájena soutěž pro 
děti a mládež. Letos kvůli nejistotě s nastávající 
rekonstrukcí knihovny vyhlašujeme soutěž “virtuání”.

Pro čtenáře starší 13 let:
Přečti jakoukoli knihu a sdílej své dojmy a postřehy z četby 
na facebookové stránce naší knihovny. Autoři nejhezčích 
příspěvků vybraných porotou a příspěvků s nejvíce “lajky” 
budou oceněni.

Rekonstrukce knihovny

Začátek plánované rekonstrukce budovy č.p. 479, v níž 
sídlí i naše knihovna, se trochu opozdil. V době, kdy 
musím odevzdat tento příspěvek, se zdá, že práce budou 
započaty na začátku listopadu. Doufejme, že MČ najde 
způsob, jak provoz knihovny alespoň provizorně vyřešit v 
jedné z nebytových prostor v areálu Mladých Běchovic 2, 
kam bude knihovna dočasně vystěhována. O časovém 
plánu, uzavírce knihovny a možnostech vracení a 
půjčování knih budu informovat na www stránkách 
knihovny, e-mailem a letáčky ve vývěskách.

Hana Santolíková
 knihovnice

http://www.facebook.com/Knihovna.Bechovice

NOVÉ KNIHY
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SPORT

47.ROČNÍK MLADÝCH BĚCHOVIC

O zahájení závodu se postaraly Běchovické včelky, které 
vystoupily po  úvodním slovu starosty MČ Ondřeje 
Martana.

Pouze šest borců v kategorii starších žáků neodradil 
déšť a přijeli  bojovat o medajle. Zvítězil Vojtěch 
Obhlídal (539) ze Zdib. 
Děvčat se vydalo  na trať pouze pět, radost nám udělala 
běchovická Jana Santolíková, která v dresu ŠSK Újezd 
nad Lesy vybojovala třetí místo.

Jak se vylepšovalo počasí přibývali i závodníci , v ka-
tegorii mladšího žactva zvítězila Anna Kerbachová, která 
si z Mladých Běchovic odnesla z pěti startů již třetí zlatou 
medaili.
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Do sobotního rána nastoupili pořadatelé vybaveni 
pláštěnkami a deštníky s pesimistickou náladou: "Do toho 
lijáku nikdo nepřijde".
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Dvacet tři děvčat se postavilo na start závodu dětí do tří 
let. Ceny  pro nejlepší závodnice připravila firma Pexi.

Zpestřením pro závodníky byla dětská atletika, kterou 
ochotně  připravuje pro čekající závodníky pan František 
Matoušek.

Vrcholem dopoledne byl závod 
p r o  d ě t i  s  p o s t i ž e n í m  
Běchovická stovka,  kde si 
prvenství obhájil Stanislav 
Holý (485).

Nejpočetněji byly 
obsazeny kate-
gorie Nábor IV na 
200 metrů. 
Kluků proběhlo 
cílem 67 a děvčat 
58. 
To už se na zá-
vodníky usmálo 
sluníčko a v jeho 
paprscích si pro 
zlato doběhnul 
Metoděj Málek 
z Veltrus, který při 
svém devátém 
startu získat pátou 
zlatou medaili.

Závěrečného 
losování o 

horské kolo od 
firmy IPEX se 

zú-častnilo 
všech 536 
závodníků. 

Štěstí se usmálo 
na Marka 
Štěpána z 

Dolních 
Počernic.

 Za vydatnou pomoc učitelům, rodičům, 
hasičům a přátelům Mladých Běchovic 

 děkuje Jan Jech.fo
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LETNÍ SOUSTŘEDĚNÍ 
BĚCHOVICKÝCH VČELEK 

(roztleskávaček)

25.8.2012-1.9.2012 proběhla letní příprava na sezónu 
2012-2013. Zúčastnila se téměř všechny děvčata.  V 
penziónu U Lípy ve vesničce Josefův Důl, která se 
nachází pod Špičákem v Jizerských horách, bylo velice 
útulně. Samotného penzionu jsme si moc neužily, již v 
sobotu po příjezdu následoval dvouhodinový trénink a 
seznámení s okolím. Večer, v krásném prostředí zdejších 
lesů, jsme si zacvičily a relaxovaly na čerstvém vzduchu.
  
Putovaly jsme také za obrem, přímo na vrchol Špičáku, 
který jsme vyjely lanovkou s  výhledem na sluncem 
osvětlené vrcholky. Mohly jsme soutěžit na různých 
stanovištích. Postavičky z pohádek nás seznámily s 
místními tradicemi, rostlinami a dalšími zajímavostmi. 
Odměny nás také neminuly. Domů jsme se prošly 7,5 km 
dlouhou trasou, kterou jsme zdokumentovaly 
fotografiemi. Celý týden jsme opravdu daly zabrat snad 
každému svalu v těle. Ranní strečink, posilování, tanec ,to 
vše bylo součástí šestihodinového tréninku denně. 
Neunavila nás ani večerní procházka. Někdy jsme přišly 
zatančit fotbalovému týmu, občas jsme si vyšláply třeba k 
místním vodopádům, stihly jsme se pobavit u táboráku s 
večerní honbou za pokladem a nevynechaly jsme ani tak 
toužebně očekávané disco. 

 Celý týden jsme si vychutnaly v příjemném prostředí s 
bezva kolektivem. Výsledkem našeho snažení jsou nové 
taneční sestavy, na které se můžete těšit v budoucnu.

Kamila Dömeová
Petra Jandusová
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Velká cena již pošesté v Úvalech

V sobotu 1. září se konala DEXTER Velká cena města 
Úval. Na technické trati se utkali rekreační jezdci s 
profesionály a nejrychleji závod dokončil Tomáš Bohata a 
Zuzana Pirzkallová. Pořadatelé kromě jedinečného 
servisu pro závodníky připravili také bohatý doprovodný 
program, kterému dominovala exhibice v Dirt jumpu. Na 
všechny čekala také tombola s hodnotnými cenami a 
vyhlášení výsledků sobotního závodu i celého seriálu. 
Velká cena města Úval byla totiž součástí Újezd.net 
„Seriálu tří závodů pro zdraví“ a předcházely jí dva jarní 
závody v duatlonu a v cyklistickém orientačním závodě.

Celkovým vítězem se nakonec stal veterán Michal 
Novotný z Kralup nad Vltavou a mezi ženami si až tímto 
závodem zajistila prvenství Michaela Matoušková. Letos 
vstupovali pořadatelé do sezóny s heslem: „Když zážitek 
je víc než výkon“ a na tváři spokojených závodníků bylo 
vidět, že toto heslo na závodech pořádaných sdružením 
Tři pro zdraví opravdu platí. Poděkování patří všem 
partnerům seriálu, dobrovolníkům, starostům a 
zástupcům městských částí, závodníkům a všem, bez 
kterých by se tyto závody nemohly uskutečnit. Informace 
o závodech najdete na .

Tomáš Eisner, 
Tři pro zdraví

www.triprozdravi.cz

tomeis@email.cz

Sudoku č.1 Sudoku č.2

PODĚKOVÁNÍ

Děkuji všem pracovníkům ÚMČ za 
krásný dárek k mým kulatým narozeninám. 
Bylo to pro mne milé překvapení, na které se nezapomíná.

Marie Nalezencová

Ráda bych touto cestou poděkovala MČ Praha - Běchovice za milé 
blahopřání a dárek k mým narozeninám. 

Josefa Moravcová 
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NeposedaŽivot Běchovic

NEPOSEDA

CO JE NEPOSEDA? O CO USILUJE? CO NABÍZÍ?

Občanské sdružení Neposeda bylo založeno v roce 1999. 
Jeho posláním je zvyšovat kvalitu života dětí, mládeže a 
rodin a přispívat k rozvoji občanské společnosti na území 
okrajových částí Prahy 9. Cílem organizace je poskytovat 
společensky prospěšné aktivity a služby, které jsou pro 
obyvatele těžko dostupné, a podpořit občany k aktivní 
spolupráci na rozvoji místního života. Mezi naše stěžejní 
aktivity patří nízkoprahové zařízení pro děti a mládež, 
centrum pro rodinu, komunitní terénní program a akce pro 
širokou veřejnost. V Běchovicích nás naleznete v areálu 
Staré pošty.

ZAHÁJENÍ PROJEKTU PATŘÍME K SOBĚ

V sobotu 8. září jsme na akci Den zdraví a loučení s 
prázdninami oficiálně zahájili náš nový projekt Patříme k 
sobě! Nabídli jsme aktivity zaměřené na „ochutnání“ 
toho, jak vypadá běžný den v životě dítěte-školáka, rodiče 
s malými dětmi a seniora. Úspěch měla především jízda 
na invalidním vozíku. Všichni přítomní si mohli vyzkoušet, 
že takovýto způsob pohybu není žádná legrace. 

Projekt „Patříme k sobě“ je zaměřený na podporu 
soudržnosti v rodinách a na podporu dialogu napříč 
generacemi. Jeho cílem je přirozeným způsobem 
podpořit zájem obyvatel Běchovic o vytváření a udržování 
dobrých podmínek pro aktivní a plnohodnotný život v 
rodině i v komunitě.

Projekt byl podpořen v 
rámci grantového řízení
 Fondu T-Mobile pro
 zaměstnance, které
 usiluje o „zdravou planetu“ 
v tom nejširším slova 
smyslu a které podporuje 
projekty posilující odpo-
vědnost za místo, kde žijeme,
 nebo zlepšují život lidem, 
se kterými toto místo sdílíme.

NABÍDKY PROGRAMŮ PRO DOSPÍVAJÍCÍ A RODINY

Také v měsíci září pokračuje naše tradiční nabídka 
programů pro dospívající a pro rodiny.
Pro dospívající je určena především naše služba 
Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež Autobus. 
Najdete ji ve dvoře vedle autoškoly a restaurace Na Staré 

poště. Docházet do ní mohou bezplatně mladí lidé od 11 
do 21 let. Po příchodu do klubu jim pracovníci aktivně 
vysvětlí, jak to v klubu funguje, jaká jsou jeho pravidla a 
jaké aktivity v něm mohou využívat. Informovat se mohou 
také rodiče – u vedoucí zařízení – Zuzany Hrzalové - 733 
182 520 nebo na emailu .

Pro rodiny je určena naše služba Centrum pro rodinu, 
do které se dá vejít přímo z ulice v areálu Staré pošty. 
Každou středu od 9:30 do 12:30 je zde otevřena herna 
pro rodiče s dětmi na rodičovské dovolené. Nabízíme 
také kurzy – hudební škola Yamaha, kurz pro předškoláky 
a nově připravujeme kurz sebeobrany, který bude 
probíhat ve večerních hodinách. Využít můžete i nabídku 
poradenství. Více informací získáte od vedoucí programu 
– Jitky Jahodové – 739 491 640 nebo na emailu 

. 

Pokud máte tip na další služby pro dospívající a rodiny, 
které byste v lokalitě Běchovic rádi využívali, neváhejte 
se na nás obrátit! Můžete kontaktovat jednotlivé vedoucí 
programů nebo přímo ředitelku organizace. Žádný Váš 
podnět nezapadne. Nabídku služeb vytváříme právě pro 
Vás. Oceníme, pokud se do její podoby zapojíte!

Mgr. Ivana Štefková

autobus@neposeda.org

rodina@neposeda.org

foto: Jan Jech
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POLICIE INFORMUJE

Bezpečnost 21 

Rád bych po prázdninové odmlce pozdravil všechny 
obyvatele z našeho obvodu. 

V měsících červenci a srpnu 2012 byl zaznamenán mírný 
nárůst trestné činnosti oproti stejnému období roku 2011. 
Opětovně byla přijata bezpečnostní opatření zdejším 
oddělení, tak jako minulý měsíc, ve formě pořádání 
mimořádných dopravních bezpečnostních akcí se 
zaměřením na vyhledávání trestné činnosti spojené s 
dopravou a jinou majetkovou trestnou činností, dále pak 
vyhledávání celostátně hledaných osob a věcí. V červenci 
a srpnu 2012 bylo zaznamenáno v celém obvodu MOP 
Újezd nad Lesy celkem 75 trestných činů, což je o 9 
trestných činů více než v předchozím roce za stejné 
období.
 
Co se týče obvodu části Běchovice, je statistika 
následující: 
V červenci a srpnu 2012 bylo zaznamenáno celkem 17 
trestných činů, což je o 6 více než za stejné období roku 
2011. Ve třech případech se jednalo o vloupání do 
motorového vozidla, ve třech případech o vloupání do 
rodinných domů a firem, v jednom případě o krádež 
vozidel a ve dvou případech byli zjištěni pachatelé 
trestných činů, a to jízda pod vlivem alkoholu a maření 
výkonu úředního rozhodnutí. V ostatních případech se 
jednalo o drobné krádeže či podvodné jednání. 
    
Střípky z policejní práce v praxi za uplynulý měsíc.  

Alkohol za volant nepatří
To, že alkohol za volant nepatří, se přesvědčil 22letý muž, 

kterého kontrolovala hlídka policie MO Újezd nad Lesy 
dne 1. 7. 2012 ve brzkých ranních hodinách v Běchovicích 
v ulici Za Poštovskou zahradou, když řídil osobní 
motorové vozidlo značky VW. Během kontroly bylo 
zjištěno, že muž před jízdou požil alkoholické nápoje. 
Následným měřením byla zaznamenána hodnota 1,79 
promile alkoholu v dechu. Po řádném prověření a zajištění 
důkazů byl spis realizován ve zkráceném přípravném 
řízení se sdělením podezření. 

Řízení vozidla se zákazem řízení od soudu se 
nevyplácí

To, že řízení vozidla se zákazem řízení, vysloveným 
soudem, se nemusí vyplatit, se přesvědčil 29letý muž, 
kterého zkontrolovala hlídka policie MO Újezd nad Lesy v 
Běchovicích v ulici Českobrodské dne 16. 7. 2012 v 
odpoledních hodinách, když řídil osobní motorové vozidlo 
značky VW. Během kontroly bylo zjištěno, že muži byl 
soudem vysloven zákaz řízení motorových vozidel na 
dobu 5 let. Po řádném prověření a zajištění důkazů byl 
spis realizován ve zkráceném přípravném řízení se 
sdělením podezření. 

Jako pokaždé se na závěr obracím se na občany obvodu 
Prahy 21, aby v případě podezřelého jednání neváhali a 
volali na linku 158, která je bezplatná, nebo přímo zde na 
místní oddělení 974 859 770, a podíleli se tak na zlepšení 
bezpečnostní situace v našem obvodu.

     
Npor. Ing. Vladimír Fober 

vedoucí oddělení

INZERCE
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Okénko zdravíŽivot Běchovic

OKÉNKO ZDRAVÍ

Období letních slunečních paprsků, dovolených u moře a 
opalování se je za námi. Nyní, právě na podzim, je vhodný 
čas k návštěvě dermatologa, který důkladně zkontroluje, 
zda na vašem těle nezanechaly sluneční paprsky nějakou 
paseku. Řeč je zejména o mateřských znaméncích, 
nebo-li pihách. 

Je třeba si uvědomit, že o zdraví naší kůže bychom se 
měli starat stejně jako o zbytek našeho těla. Mnozí z nás 
však tuto část těla podceňují a nevěnují jí tolik pozornosti. 
Je třeba ji řádně hydratovat a chránit před slunečním 
zářením. Právě ono zmíněné nepřiměřené sluneční 
záření spolu s nedostatečnou ochranou může mít za 
následek vznik nových mateřských znamének, případně 
může způsobit změny v našich již existujících 
znaméncích. 

 Mateřská znaménka patří do skupiny pigmentových 
névů. Máme dva typy mateřských znamének, a to 
vyvýšená mateřská znaménka, nebo tmavá plochá 
znaménka. Na kůži se může vyskytnout až několik 
desítek mateřských znamének. Bohužel některá 
mateřská znaménka mohou přejít ve zhoubný kožní 
nádor – melanom.

Pokud zjistíte, že mateřské znaménko jeví určité změny, 
případně, že se vám na kůži objevilo znaménko nové, je 
vhodná návštěva lékaře. Ten určí další postup. Pokud je 
znaménko skutečně podezřelé, doporučí jeho vyříznutí  a 
odešle vzorek na histologii. Tam už se potom s jistotou 
zjistí, zda jde o zhoubný melanom. Někteří  pacienti se 
obávají, že pokud podstoupí zákrok, dojde ke vzniku 
obávaného melanomu. To ale není pravda. Pokud se totiž 
melanom rozvinul po odstranění znaménka, je jisté, že v 
místě znaménka už byl a stihl se rozšířit a metastazovat 
dále do organismu. 

8 z 10 melanomů se vytvoří z nově vzniklých znamének. 
Avšak může se vytvořit i na již existujícím znaménku – to 
pak rychle roste, mění barvu či tvar. V případě, že se 
mateřské znaménko zvrhlo v melanom, ale bylo 
podchyceno včas, pravděpodobnost vyléčení je téměř 
100%.

Znaménka jsou si často podobná vzhledem – mají 
podobný tvar, barvu a rozsah. Nové pigmentové 
znaménko může být rozpoznáno jako podezřelé, jestliže 
má odlišný vzhled od ostatních znamének, tzv. „ošklivé 
káčátko“.

Nejen včasná návštěva 
lékaře, ale i samo-
vyšetření vám může 
pomoci odhalit ošklivá 
káčátka. K samo-
vyšetření vám stačí 
pouze zrcátko a znalost
 metody A B C D E. 

Pokud je přítomno jedno z ABCDE kritérií,  nebo jakákoliv 
jiná odchylka, může být znaménko diagnostikováno jako 
podezřelé. 

Již víme, na co se při
samovyšetření zaměřit,  
a nyní už jen dodáme,
 jak při samovyšetření 
postupovat.

Nejbližší dermatolog je přímo ve Vaší městské části 
Praha – Běchovice.
Někomu se obličej posetý pihami líbí. A ano, skutečně to 
lze považovat za roztomilé, ovšem zhoubné melanomy a 
rakovinu kůže nikoliv. Proto vyšetření nepodceňujte a 
navštivte svého dermatologa nejméně jednou za rok.

Adéla Hudečková
s použitím informačních letáků a internetu
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Život Běchovic

SERVIS PLYNOVÝCH KOTLŮ 
JUNKERS 
BUDERUS

DAKON
PROTHERM 

VIADRUS
VIESSMAN

Servis, revize, regulace a montáž 
PlynTech Kalát, www.plyntech.cz, +420 608 62 64 96

 „Pomohu Vám v právních nesnázích“.
 

bývalý trestní soudce, 
soudce Nejvyššího správního soudu, 

poslanec i senátor
K jízdárně 9/20, 190 16 Praha 9, 

GSM : 606 647 760, 
e-mail : J.Vyvadil@seznam.cz

JUDr. Jiří Vyvadil

advokát

NOVĚ OTEVŘENO

ROMANTIKA – KREATIVNÍ SVĚT

Výtvarné potřeby,Řezané květiny,Dekorativní dárky
Centrum Blatov II., Oplanská 2614, 

Újezd nad Lesy

www.mujsikula.cz; www.kvetiny-darky.eu.

ŘEŠENÍ SUDOKU



Ceník inzerce, redakceŽivot Běchovic

strana 24

Ceník inzerce 

186 x 246
3 200,-/měsíc

186 x 123
1 600,-/měsíc

186 x 81
1 200,-/měsíc

92 x 122
800,-/měsíc

92 x 81
600,-/měsíc

92 x 60
400,-/měsíc

92 x 29
200,-/měsíc

1/31/2 1/4A4

1/8 1/16 1/6

Šéfredaktor: Šárka Hudečková
Redakční rada: Mgr. Jitka Šnajdrová, PhDr.  Melanie Zajacová
Ing. Aleš Rudl

Veškeré příspěvky, inzerci a osobní zprávy přijímá
sekretariát Městské části Praha - Běchovice, Šárka Hudečková,
tel: 281 028 602, mobil: 734 448 768,
e-mail: zivotbechovic@seznam.cz.
Příspěvky, které nebudou doručeny na uvedené kontakty,
nelze otisknout.

Za obsah čísla odpovídá redakce, za obsah příspěvků odpovídají autoři. Zveřejněné příspěvky 
nemusejí vyjadřovat názory redakce. Redakce si vyhrazuje právo příspěvky redakčně upravit, 
krátit nebo nezveřejnit. Dále pak upravovat otištěné materiály pouze po stránce gramatické, 
nikoliv stylizační.

Rukopisy se nevracejí.

Tisk: Tiskárna Úvaly, spol. s.r.o., Grafické práce: Art and Sign, Náklad: 900 ks

Redakční uzávěrka čísla je do 15. každého kalendářního měsíce. Příspěvky zaslané po tomto
datu nemusejí být v čísle otištěny. V srpnu časopis nevychází.

Reg. č. MK ČR E 19752

Život Běchovic vydává Městská část Praha - Běchovice.        
Adresa vydavatele: Městská část Praha - Běchovice
                                Českobrodská 3
                                190 11    Praha 9

tel: 281 028 611, fax: 281 028 610
e-mail: podatelna@praha-bechovice.cz.
web: www.praha-bechovice.cz/1435_Nove-cislo-ZB-na-webu.

Uzávěrka inzerce a příspěvků

pro č. 11/2012 je

15.10.2012
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